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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, technológiai és ipari miniszter

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen támogatást nyújtanak a sérült gyermeket 
egyedül nevelő szülőknek a megemelkedett energiaköltségek kifizetésében?" 

Tisztelt Miniszter úr!

 

A Fidesz-kormány képviselői 2022. július 13-án bejelentették, hogy a rezsicsökkentés – az Orbán-
kormány  korábbi  ígéreteivel  és  állításaival  szemben  –  a  2013-ban  bevezetett  formájában
megszűnik.

A Fidesz-kormány  intézkedése  nyomán  2022.  augusztus  1-jétől  a  kormány  által  meghatározott
átlagfogyasztás  feletti  rész  után  az  egyetemes  szolgáltatásra  jogosult  áram-  illetve
földgázfogyasztóknak úgynevezett  lakossági  piaci  árat  kell  fizetnie,  amely áram esetében dupla
árat, földgáz esetében több mint hétszeres árat jelent.

A bejelentett áram- és gázáremelés váratlanul érte a lakosságot. Hiszen Orbán Viktor még 2022.
július 7-én is arról beszélt, a rezsicsökkentést mindenképpen megvédik, áprilisban még azt mondták
a miniszterek, hogy „a magyar gazdaság erősebb és ellenállóbb, mint korábban”, tavaly októberben
pedig  Szijjártó  Péter  jelentette  be  az  15  évre  kötött  orosz  gázvásárlási  megállapodással
kapcsolatban,  hogy  „Megteremtettük  annak  lehetőségét,  hogy  a  világpiaci  ármozgásoktól
függetlenül a magyar fogyasztók számára a gáz ára ne növekedjen”.

Az ennek ellenére bevezetett  brutális  áram- és  gázáremelés  rengeteg családot,  vállalkozást  állít
szinte megoldhatatlan helyzet elé, teljesen természetes módon rengeteg kérdés merült fel, amelyeket
a Kormánynak meg kell tudnia válaszolni.

 

Hozzám forduló választópolgár  levelében arról  tájékoztatott,  hogy korábbi  kísérletek  szerint  az



 
átlagosnak tekinthető lakossági gázfogyasztás szintje eléri a 3000 köbméteres mennyiséget. Ezért
mindenképpen  tudni  szeretné,  hogy  miként  jutott  a  kormány  arra  a  következtetésre,  hogy  egy
magyar család átlagos gázfogyasztását 1729 köbméterben kell meghatározni.  

Leveléből kiderül, hogy egyedül gondoskodik sérült gyermekéről, akinek neveléséhez megfelelő
hőfokot  kell  biztosítani.  Eddig  is  rendkívül  takarékosan  fűtött,  de  a  megnövekedett  összegű
számlákat egészen biztosan nem fogja tudni kifizetni.

Kérdésként fogalmazódott meg benne az is, hogy mi történik abban az esetben, ha a fogyasztó a téli
hónapokban  többet  használ  ugyan  el  az  átlagosként  meghatározott,  kedvezményes  árú
gázmennyiségnél,  de  az  éves  mennyiséget  összességében  nem  lépi  túl.  Ebben  az  esetben  a
szolgáltató minden bizonnyal visszaadja ugyan a túlfizetést, de addig ezt az összeget használja, a
fogyasztó számára nem áll rendelkezésre, hasznot nem hajt.

 

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter urat:

1. Milyen adatok alapján állapították meg a havi átlagfogyasztásnak tekintett szintet?

2.  Milyen támogatást  nyújtanak a  sérült  gyermeket  egyedül  nevelő szülőknek a megemelkedett
energiaköltségek kifizetésében?

3.  Miért  használhatja  a  szolgáltató  az  év  végéig  a  fogyasztók  túlfizetéseit  az  energiaszámlák
tekintetében?  Hova  kerülnek  a  túlfizetők  befizetései  és  mire  használják  az  összeget  a
visszatérítésig?

 

Válaszáról az érdeklődő választópolgárt természetesen tájékoztatni fogom.

2  


